
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

48. Týždeň 

Pondelok 25.11. : 

V pondelok som bol pracovne v Martine, kde som okrem iného využil 

čas na nákup materiálu na Katarínsku zábavu a dotankovanie PHM do 

traktora a auta.  

Poobede sa členovia komisie kultúry a športu podujali na prípravu 

kultúrneho domu pre Katarínsku zábavu a vyzdobili aj vianočný veniec 

pred obecným úradom. Za to im samozrejme pekne ďakujem a dúfam, 

že sa všetci zabavia a bude sa im páčiť veniec pred obecným úradom.  

V pondelok doniesla jedna naša obyvateľka aj ozdobu pred obecný 

úrad z drevených polienok a je to celkom pekné a milé. 

 

Utorok 26.11. : 

V utorok ráno som sa snažil elektronicky podpísať zmluvy s Úradom 

práce Martin a nakoľko tam nastali nejaké komplikácie musel som to 

riešiť aj s telefonickou pomocou. 

Doobeda som mal kolaudáciu Rovnej hory, kde som bol prítomný. 

Kolaudovala sa cesta cez Rovnú horu.  

Poobede som mal dohodnuté stretnutie na Mestskom úrade 

v Turčianskych Tepliciach, kde sme riešili situáciu ohľadom 

mechanicko-biologickej úpravu odpadu pred skládkovaním. Toto 

opatrenie malo byť platné už od januára 2025, ale nakoniec to poslanci 

národnej rady na poslednú chvíľu odložili na január 2027. Ja osobne 

som apeloval na všetkých starostov, aby sme nestratili ďalšie dva roky, 

keď sme už dostali tento odklad doslova ako záchranné koleso. Teší ma 

ochota riešiť tento problém väčšiny starostov a udivuje ma 

neinformovanosť tých starostov, ktorí to neberú celkom vážne 

a pritom my ako starostovia, sme zodpovední za umiestnenie tohto 

odpadu. Nehovorím ani o tom, že každá obec v okrese Turčianske 



Teplice je pomerným akcionárom skládky Horná Štubňa. Uvidíme ako 

dopadnú ďalšie rokovania, ale dúfam, že už nepremárnime tento čas 

a budeme od januára 2027 pripravení.  

 

Streda 27.11: 

V stredu hneď ráno som mal stretnutie s projektantom ohľadom 

projektu energetickej úspory budovy obecného úradu. Koncepciu sme 

schválili na obecnom zastupiteľstve a veľmi sa tomuto projektu teším. 

Prešli sme si nejaké detaily na projekte a vysvetlili si nezodpovedané 

otázky. Teší ma, že súčasťou projektu bude aj bezbariérový prístup do 

obecného úradu, ktorý bude slúžiť nielen pre dôchodcov ale aj pre 

mamičky s kočíkom. Tento rok nám schválili pekný projekt na obnovu 

budovu školy tak dúfam, že bude úspešný aj tento.  

Doobeda som sa stretol s predstaviteľom Stredoslovenskej 

distribučnej spoločnosti, ktorá plánuje postaviť nový kiosk trafostanice 

pri ihrisku Rodinka. Mali sme dlhú debatu ohľadom situácie 

s elektrickou energiou v našej obci a možnosti riešenia.  

V stredu sme boli spolu s pracovníčkou obce osobne navštíviť jednu 

našu spoluobčianku lebo potrebovala úradne overiť podpis.  

Poobede som bol na návšteve u nemenovanej pani, aby sme spolu 

doladili všetko na sobotňajšiu akciu- Katarínsku zábavu. Jej meno 

nespomínam aj preto lebo ona bola hmotne zodpovedná za peniaze, 

ktoré sa vyberali pri vstupnom a tombole.  Mali sme spolu dlhú debatu 

a detaily samozrejme nejdem prezrádzať, ale nakoniec sme sa dohodli 

a som jej za to vďačný. Vďaka samozrejme patrí všetkým tým, ktorí sa 

na tej akcii podieľali.  

Poobede som mal ešte dve akcie. Prvá akcia bolo zasadnutie komisie 

životného prostredia, kde sa riešili okrem iného aj žiadosti na odpredaj 

pozemkov. Zhodou okolností bola jedna žiadosť aj moja spolu 

s manželkou, kde chceme kúpiť pozemok na stavbu garáže, nakoľko na 

pôvodnom mieste kde som ju chcel postaviť je ochranné pásmo 



vedenia elektrickej energie a moju žiadosť na zmenšenie odstupovej 

vzdialenosti mi neschválili.  

Druhou poobednou akciou bola návšteva spisovateľky zo susednej 

dediny Turček, ktorá bola predstaviť svoju novú knihu s názvom 

Nemecká krv. 

Celá debata bola v klube dôchodcov a ja som sa jej žiaľ nemohol 

osobne zúčastniť, ale z rozhovorov s prítomnými som počul, že to bola 

celkom dobrá debata. Spisovateľka uviedla aj zdroje odkiaľ čerpala 

informácie do knihy a aj súvislosti, ktoré boli v ťažkých časoch ľudstva 

a najmä oblasti aj v Sklenom, ktorá sa volala Hauerland.  

 

Štvrtok 28.11: 

Vo štvrtok som mal na programe hlavne prípravu na piatkové obecné 

zastupiteľstvo a s tým súvisiace témy. 

Nastavil som aj kamery vrátane jednej priamo v počítači aby sa nestalo 

to čo minulé zastupiteľstvo a mohli si tak všetci, ktorí chcú, pozrieť 

záznam z verejného obecného zastupiteľstva. Viac o zasadnutí 

obecného zastupiteľstva v slove na záver. 

Piatok 30.11.: 

V piatok sa začal poslednou prípravou na obecné zastupiteľstvo 

a hlavne poslednou kontrolu prezentácie a uznesení. S kontrolórkou 

obce sme ešte niečo vyše hodinu pred zastupiteľstvom kontrolovali aj 

nastavené podmienky na verejnú obchodnú súťaž na odpredaj 

pozemkov pri cintoríne.  

Hneď ráno som mal stretnutie s projektantom ohľadom projektu 

Sklenená cesta. Prišiel mi doniesť originál projektovej dokumentácie 

celého projektu tak, ako sme sa dohodli. Kto má záujem vidieť tento 

projekt, môže si ho samozrejme pozrieť osobne na obecnom úrade. 

Rozpočet vyšiel tesne v limite a s výsledkom som spokojný.  



Doobeda som mal jedno stretnutie s našim nemenovaným 

spoluobčanom ohľadom riešenia dodatočného stavebného povolenia 

a možnosti aké sú na jeho realizáciu. Dal som mu číslo na projektanta, 

ktorý mu spraví projektovú dokumentáciu a zároveň som mu vysvetlil, 

ako treba postupovať pri podávaní žiadosti o dodatočné stavebné 

povolenie. 

V piatok som mal ešte dve stretnutia. Jedno bolo s miestnym 

samostatne hospodáriacim roľníkom a druhé s riaditeľkou našej 

materskej školy.  

Posledné stretnutie bolo s jednou pani z televízie, ktorá ma na starosti 

marketing a v minulosti pracovala aj v jednej regionálnej televízii. 

Oslovila ma telefonicky ohľadom kúpy jednej chaty u nás v obci 

a chcela pomôcť s nájdením majiteľa. Slovo dalo slovo a nakoľko bola 

u nás v obci, pozval som ju na osobné stretnutie, kde som chcel počuť 

jej názor na komunikačnú stratégiu mojej osoby ku občanom. Prebrali 

sme mnoho tém ako aj to, akým spôsobom komunikujem s občanmi 

a hlavne v priestore sociálnych sieti.  

Na základe skoro dvoch rokov, ktoré som už na pozícii starostu obce 

a po skúsenostiach s ľuďmi som sa rozhodol, že najneskôr od nového 

roka si nastavím nový typ komunikačnej stratégie, ktorá bude síce 

trošku náročnejšia na čas, ale asi nevyhnutná.  

Večer bolo zasadnutie obecného zastupiteľstva, kde všetko prebehlo 

bez väčších komplikácii a poslanci všetko schválili . Kamery všetko 

nahrali a tak môže byť všetko zo zasadnutia jasne viditeľné aj na portáli 

youtube.  

 

 

 

 



Slovo na záver: 

Ako som spomenul, v piatok večer bolo verejné zasadnutie obecného 

zastupiteľstva a čo ma potešilo bolo to, že sa podarilo spraviť 

videozáznam a že všetky body prešli bez výhrad za čo patrí 

poďakovanie všetkým poslancom.  

V rámci programu boli dve témy, ktoré by mohli vyvolať nejaké 

otázniky.  

Prvá téma bol odpredaj časti pozemku pre mňa a manželku pri mojom 

rodinnom dome. Tento pozemok chcem použiť na stavbu garáže, 

nakoľko mám pri dome vzdušné vedenie elektrickej energie a je tam 

ochranné pásmo 10 metrov. Treba povedať, že pozemok, ktorý chcem 

kúpiť, som chcel kúpiť už pred cca 3 rokmi, keď som ho kupoval ako 

prístupovú cestu ku domu, ale vtedy sa dohodlo na komisii inak. Tento 

pozemok využívali ako prístupovú cestu ešte moji rodičia a užívali ho 

dlhšie ako 10 rokov a teda podľa zásad som ho mohol kúpiť aj bez 

znaleckého posudku, ale ja som povedal, že budem postupovať 

rovnako ako ostatní a aj keď vyjde cena nižšie ako 10 eur ja zaplatím 

cenu 10 eur za m2.  

Druhou témou bolo vyhlásenie verejnej obchodnej súťaže na predaj 

pozemkov pri cintoríne na novú časť. Prezentovalo sa to už dlhšie a na 

začiatku som bol za takzvaný barterov obchod, kde by sme dali firme, 

ktorá by vyhrala pozemky až po vystavaní cesty, ale nakoniec po 

rozhovoroch s viacerými právnikmi sme dospeli ku variantu predaja 

celého územia s podmienkou vybudovania inžinierskych sietí a cesty, 

ktorá bude následne prevedená obci podľa dohody. Cena za cestu 

bude minimálne jedno euro a najviac cena podľa znaleckého posudku 

jestvujúcej ceny. Záleží na investorovi čo ponúkne. 

Komisia na otváranie obálok mi bola navrhnutá ako 3 členná, ale ja 

som navrhol všetkých 5 poslancov. Vzišla otázka, že prečo je otváranie 

obálok navrhnuté ako neverejné. Po porade s viacerými právnikmi mi 

bolo doporučené toto riešenie. Účastník súťaže môže byť prítomný pri 

otváraní obálok automaticky a verejnosť ak chce byť prítomná môže 



byť tiež, ale to už bude na komisii, ktorá si zvolí predsedu 

a zapisovateľa, aby určila pravidlá. Ja osobne pri otváraní nebudem, 

ale výsledok sa dozvieme všetci v zápisnici na najbližšom zasadnutí 

obecného zastupiteľstva, kde sa bude schvaľovať predaj 

najvýhodnejšej ponuke.  

Tak ako vždy sa môže každý spoľahnúť, že všetko čo bude môcť byť 

verejné a zverejnené, sprístupnené aj bude.  

Druhou udalosťou, ktorá sa stala viac menej náhodou bolo stretnutie 

s pani, ktorá je ako som sa dozvedel neskôr rodáčka zo Skleného 

a momentálne robí pre jednu televíziu v oblasti marketingu.  

Stretnutie bolo podľa mňa veľmi pozitívne a preberali sme stratégiu 

komunikácie mojej osoby a aj obce ako samosprávy.  

Preberali sme aj moje reakcie na články, ktoré sú na internete a kde sa 

podľa môjho názoru prekročila červená čiara a preto som aj podal 

trestné oznámenie na autorov článku.  

Bolo veľmi úsmevné čítať v článku, ako bolo podanie môjho trestného 

oznámenia až nemorálne a je to moje fiasko. Nechcem sa ku tomuto 

článku, respektíve sérii článkov vracať, lebo stále čakám na výsledok 

polície, ako sa rozhodne. V každom prípade, keby sa veci, ktoré sú 

predmetom trestného oznámenia uviedli verejne na pravú mieru, 

trestné oznámenie by bolo okamžite stiahnuté a vec by bola uzavretá. 

Ako som spomínal aj častejšie, nemám problém s kritikou a jej aj 

v niektorých prípadoch oprávnená, ale osobné útoky a niekedy 

primitívne komentáre na sociálnych sieťach sú úplne mimo.  

Tu treba povedať, že to určite bola aj moja chyba a mal som veci viac 

vysvetľovať a komunikovať aj na sociálnych sieťach. Rozhodol som sa 

po dlhodobých úvahách, že si v najbližšej dobe založím svoj osobný 

facebook-ový účet, kde sa budem snažiť odpovedať na všetky otázky 

tak, aby nevznikali mnohé dezinterpretácie.   

Je pravda, že som starosta všetkých občanov a keď príde hocikto na 

obecný úradom, správam sa vždy profesionálne a nerobím žiadne 



rozdiely a všetko ide bezodkladne, ale v osobnom živote sa nechcem 

stretávať s každým. 

Poslednou vecou, ktorá sa stala cez víkend a to konkrétne v nedeľu, 

bolo zapálenie prvej adventnej sviečky pred obecným úradom. 

Zapálenie respektíve zasvietenie adventnej sviečky bol pekný signál 

pre všetkých na zamyslenie a spomalenie v čase adventu, aby sa 

venovali viac rodine a neprežili  ho zháňaním darčekov. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     2.12.2024 


